
 

 

Αθήνα, 15.07.2025 

 

Ερώτηση 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Ποιος θα πληρώσει τελικά το μάρμαρο για το σκάνδαλο του ΟΠΕΚΕΠΕ 

Κατά την απάντησή σας στην Επίκαιρη Ερώτηση του Προέδρου της Νέας Αριστεράς, 

επισημάνατε ότι για πρώτη φορά ανακτήθηκαν 53 εκατομμύρια ευρώ από 196.000 

παραγωγούς, για αχρεωστήτως καταβληθείσες ενισχύσεις του 2022, οι οποίες 

εντοπίστηκαν επί των ημερών της παρούσας κυβέρνησης, παραλείποντας ωστόσο να 

αναφέρετε ότι αυτή η περίπτωση δεν αφορούσε περιπτώσεις απάτης αλλά τραγικό 

λάθος του ΟΠΕΚΕΠΕ στην διαδικασία των πληρωμών και δεν αφορούσε 

συγκεκριμένους παραγωγούς. 

Δηλώσατε επίσης ότι σημαντικό μέρος του προστίμου των 415 εκατ. € που έχει 

επιβληθεί στη χώρα θα καλυφθεί από τα χρήματα που ανακτώνται, ενώ ταυτόχρονα 

υποστηρίξατε ότι στόχος της κυβέρνησης είναι η κάλυψη της δημοσιονομικής 

διόρθωσης μέσω συμψηφισμού με μελλοντικές ενισχύσεις, ώστε να περιοριστεί η 

επιβάρυνση στον κρατικό προϋπολογισμό. 

Ωστόσο, λίγες ημέρες νωρίτερα, σε τηλεοπτική σας συνέντευξη στην ΕΡΤ (Μάιος 

2025), δηλώσατε δημοσίως ότι το πρόστιμο ύψους 415 εκατομμυρίων ευρώ που 

επέβαλε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην Ελλάδα λόγω παρατυπιών και αδυναμιών του 

μηχανισμού επιδοτήσεων μέσω ΟΠΕΚΕΠΕ, θα καλυφθεί τελικώς από τον κρατικό 

προϋπολογισμό, δηλαδή από τους Έλληνες φορολογουμένους. Μάλιστα, εξηγήσατε 

ότι επειδή οι πληρωμές των ενισχύσεων προς τους παραγωγούς προκαταβάλλονται 

από το κράτος, η παρακράτηση από μελλοντικές κοινοτικές ενισχύσεις καταλήγει σε 

οικονομικό βάρος που επιστρέφει στο εθνικό ταμείο. 

Η δημόσια αυτή τοποθέτησή σας, που έρχεται σε αντίθεση με όσα δηλώσατε στο 

Κοινοβούλιο, γεννά εύλογα ερωτήματα τόσο για τον τρόπο κάλυψης του προστίμου, 

όσο και για το ποιοι τελικά θα επωμιστούν το κόστος – το κράτος ή οι παραγωγοί, 

δηλαδή οι ίδιοι οι πολίτες, άμεσα ή έμμεσα. 

Ταυτόχρονα, αυτό το «σαφάρι ελέγχων» δεν έχει διευκρινισθεί εάν αφορά όλους 

τους παραγωγούς ή στοχευμένες περιπτώσεις όπως αυτές των δεσμευμένων ΑΦΜ 

που τελικά επί των ημερών του προκατόχου σας αποδεσμεύθηκαν και πληρώθηκαν. 
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Επειδή δεν είναι αποδεκτό να επωμίζονται το βάρος παραγωγοί που ουδεμία ευθύνη 

έχουν για τις παρατυπίες των ελεγκτικών μηχανισμών και την ύπαρξη κυκλωμάτων 

που λυμαίνονταν τις ενισχύσεις με την ανοχή τουλάχιστον κυβερνητικών στελεχών, 

Επειδή πέρυσι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή καταλόγιζε  στον Φορέα Πιστοποίησης του 

ΟΠΕΚΕΠΕ ελλειμματική αναφορά στις καθυστερήσεις που παρατηρούνται στις 

ανακτήσεις αδικαιολογήτως εισπραχθέντων ποσών,  

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Δεδομένης της αντίφασης ανάμεσα στη δήλωσή σας στη Βουλή και εκείνη στην 

ΕΡΤ, ποια είναι τελικά η επίσημη θέση της κυβέρνησης: Θα καλυφθεί το πρόστιμο 

από τους παραγωγούς, από τον κρατικό προϋπολογισμό ή από συνδυασμό των 

δύο και με ποιο ποσοστό συμμετοχής του καθενός; 

2. Κρίνεται δίκαιο να εφαρμοστεί συμψηφισμός με μελλοντικές ενισχύσεις, εις 

βάρος παραγωγών που δεν ευθύνονται για τα διοικητικά σφάλματα του 

ΟΠΕΚΕΠΕ; 

3. Σε ποια ταμεία επιστρέφονται τα αχρεωστήτως καταβληθέντα, πέραν του 20% 

αυτών που μπορούν να εγγραφούν στον κρατικό προϋπολογισμό ως έξοδα 

ανάκτησης και ποιες οι δυνατότητες χρησιμοποίησης τους από το Κράτος-Μέλος 

σύμφωνα με τους Ευρωπαϊκούς Κανονισμούς; 

4. Ποιο το χρονοδιάγραμμα για την ολοκλήρωση των ελέγχων; 

5. Δεδομένου του νέου κυβερνητικού αφηγήματος ότι «Όχι απλά γνώριζε ο 

πρωθυπουργός την παθογένεια του ΟΠΕΚΕΠΕ, είχε το πολιτικό θάρρος και με 

πολλές παραδοχές να την αντιμετωπίσει», πότε ξεκίνησαν οι έλεγχοι για 

αχρεωστήτως καταβληθείσες ενισχύσεις, πόσοι έλεγχοι έχουν γίνει έως σήμερα 

και με ποια αποτελέσματα; 

6. Που εδράζεται η εκτίμηση ότι το μεγαλύτερο μέρος του προστίμου θα καλυφθεί 

από τις επιστροφές των παράτυπων επιδοτήσεων; Υπάρχουν εκτιμήσεις της 

Κυβέρνησης για το συνολικό ποσό που θα ανακτηθεί και για το πλήθος των 

παραγωγών που αφορά; 

7. Ποιο το εύρος των ελέγχων και εάν θα ελεγχθούν τα 7.703 δεσμευμένα ΑΦΜ που 

τελικά πληρώθηκαν επί της περιόδου του προκατόχου σας; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

 




